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کــوتــــاه

آرمان ملی: رئیس جمهور حضور بانشاط 
و صمیمی مردم خراسان جنوبی در استقبال 
از دولت خود را از جلوه های باشکوه نمایش 
دلبستگی و پیوند قشرهای مختلف به انقلاب و 

نظام اسلامی دانست و با تشکر از حضور انقلابی 
مردم بر اجرای سریع و کامل مصوبات این سفرها 
تاکید کرد. سید ابراهیم رئیسی صبح شنبه 
در جلسه فوق العاده هیات دولت با اشاره به 

سفر دو روزه به استان خراسان جنوبی، حضور 
بانشاط و صمیمی مردم در استقبال از دولت 
خود را از جلوه های باشکوه نمایش دلبستگی و 
پیوند قشرهای مختلف به انقلاب و نظام اسلامی 
دانست و با تشکر از حضور انقلابی مردم بر اجرای 
سریع و کامل مصوبات این سفرها تاکید کرد. 
رئیس جمهور صداقت در گفتار و رفتار مسئولان 
را از عوامل مهم اعتمادسازی در جامعه برشمرد 
و گفت: در کنار تلاش بی وقفه و بکارگیری 
سازوکارهای موثر در حل مشکلات، روشنگری 
و تبیین بهنگام و درست مسائل، گره های ذهنی 
افکارعمومی را می گشاید و فرصت موج سواری 
و دروغ پردازی را از دشمنان می گیرد. رئیسی 
از دولتمردان خواست در دفاع از حقوق مردم و 
مقابله با سودجویی ها و سودجویان تمام قد در 
میدان باشند و اگر در مواردی انجام این وظیفه 
امکان پذیر نبود دلایل آن را برای مردم و مراجع 

ذیصلاح تشریح کنند. 

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: اظهارات 
پدر  همسر رئیس جمهور  گاهی سبب رنجش 
می شود تا جایی که دو بار عضو دفتر نشر آثار 
رهبری به او انتقادات صریحی کرد. دیروز هم یک  
فعال سیاسی اصولگرا و نماینده پیشین مجلس 
می گوید: هر شخصی در هر مقام و جایگاهی 
باید در رفتارش اصول اسلامی و رفتار ایرانی 
را لحاظ کند. مخصوصا کسانی که مسئولیتی 
دارند، لازم است بیشتر مراقب رفتار و کلام خود 
باشند اما متاسفانه گاهی برعکس می شود؛ مثلا 
دیدم که شهردار تهران ، حرف های بسیار تندی 
را در مواجهه با دانشجویان زده است. منصور 
حقیقت پور در ادامه درباره تاثیر این نوع گفتار 
در نگاه مردم به حاکمیت گفت: مردم نباید این  
گفتارها را به حساب نظام بگذارند. همانطور که 
رهبری خطیب ترین عالمِ جهان اسلام است و در 
اظهارات شان همه موارد لازم را رعایت می کنند. 
به همین دلیل حالا مثلًا یک امام جمعه از جمع 
۱۰ هزار جمعه یک اشتباهی می کند، دلیل 
نمی شود به کل حاکمیت تعمیم بدهیم. او در 
پاسخ به اینکه »چرا تریبون جمعه مشهد حسابش 
با جاهای دیگر فرق دارد« گفته نظر شما را قبول 
ندارم و امام جمعه مشهد را نماینده نظام نمی دانم 
و اساسا نماز جمعه مشهد نه تنها صدای نظام 
نیست، به همین دلیل نباید رفتارهای آقای 
علم الهدی را به حساب نظام گذاشت، چون 

صدای نمازجمعه مشهد صدای نظام نیست. 
  تذکرات به علم الهدی 

در  جمعه  روز  علم الهدی  سیداحمد 
خطبه های نماز جمعه مشهد که در حرم منور 
رضوی برگزار شد، با اشاره به بیانات اخیر رهبر 

معظم انقلاب در دیدار با امامان جمعه، افزود: 
البته تاکید معظم له بر لزوم رفتار پدرانه داشتن 
امام جمعه با همه مردم، تکلیفی دوسویه ایجاد 
می کند که هم امام جمعه باید خود را پدر مردم 
بداند و هم برای مردم که امام جمعه را به عنوان 
پدر بپذیرند و البته هیچکس به پدر خود توهین 
و فحاشی نمی کند، لذا این حداقل وظیفه مردم 
در قبال امام جمعه است. پیرو این موضوع 
عضو دفتر نشر آثار رهبری در توییتی نوشت: 
»آنچه از خطبه جمعه قبل امام جمعه محترم 
مشهد درباره توصیه مهم حضرت آقا به ائمه 
جمعه یعنی رفتار پدرانه با همه بازتاب پیدا کرد 
شگفت آور بود! ای کاش ایشان در خطبه های 
این هفته توصیه مذکور را با دقت بیشتری 
تبیین کنند تا سوء تفاهم ها برطرف بشود.« 
29آبان هم مهدی فضائلی، عضو دفتر نشر آثار 
رهبر انقلاب نوشت: »جناب آقای علم الهدی! 
اینکه دولتمردان منحط آمریکا به زنان ما ولو 
متأسفانه بی حجاب، چگونه نگاه می کنند مهم 
نیست، مهم نگاه امثال جنابعالی است. یادآور 
می شوم که مقام معظم رهبری به ائمه جمعه 
رفتار پدرانه با »همه« را توصیه و چند بار تکرار 

فرمودند. «   

  خنثی شدن ترور پدرزن رئیسی
۱8 آذر ایرنا نوشت: »روابط عمومی سپاه 
امام رضا)ع( از دستگیری یک تیم تروریستی 
گروهک جیش الظلم توسط سازمان اطلاعات 
سپاه استان خراسان رضوی خبر داد که قصد 
داشت نماینده ولی فقیه در این استان را به 
شهادت برساند. در متن این اطلاعیه آمده است: 
یک تیم تروریستی از گروه جیش الظلم که قصد 
انجام اقدامات ضد امنیتی و عملیات تروریستی 
در مشهد مقدس از جمله حمله به استانداری و 
ترور امام جمعه معزز مشهد را داشت، شناسایی 
و اعضای آن دستگیر شدند. در ادامه این اطلاعیه 
آمده است: از مخفیگاه این افراد مقادیر قابل 
توجهی سلاح و مهمات و مواد منفجره کشف شده 
است و مرتبطین و عوامل پشتیبانی آنها در سایر 
استان ها نیز شناسایی و تحت رصد اطلاعاتی 

قرار دارند.«
  انتقاد علم الهدی به وزیر ورزش 

علم الهدی در جایگاه عضو مجلس خبرگان 
رهبری هم 39 مهر به وزیر ورزش انتقاد کرد. 
علم الهدی تصریح کرد: اخیراً شاهد بودیم که 
یک دختر فریب خورده که در اجرای مراسم 
سنگ نوردی روسری برداشته، کشف حجاب کرده 
و در پیش چشم همه مردم دنیا آبروی نظام را برده 
است، به کشور بازگشته و با آقای وزیر ورزش و 
جوانان دیدار کرده است. در این باره اساساً فرض 
کنیم که ملاحظات سیاسی درست باشد و بهتر 
باشد که این خانم طرد نشود و به نظام برگردد اما 
نکته اینجاست که چرا وزیر ورزش با این خانم 
ملاقات کرد درحالی که او بازهم بدون حجاب، 

تنها به یک کلاه اکتفا کرده است؟

منصور حقیقت پور: 

صدای نمازجمعه مشهد صدای نظام نیست

یــادداشـــت
 از دیپلماسی فعال با آژانس تا احیای برجام 

به نظر می رسد که اگر در پی سفر کارشناسان آژانس به تهران 
توافقی اتفاق بیفتد ایران می تواند به رغم فشارهای سیاسی 
حداقل فشارهای فنی را کم کند. کشورهای غربی هم در این 
مقطع با توجه به اینکه مذاکرات حداقل متوقف شده مایل 
هستند که توافقی میان ایران و آژانس صورت بگیرد که حداقل 
آن دسته از نگرانی هایی که بدون برجام می شود به آنها رسیدگی 
کرد و ذیل توافق پادمانی ایران با آژانس است حل و فصل شود. 
بنابراین گمان نمی رود که این اتفاق بدون رضایت کشورهای 
غربی و قدرت های اصلی صورت گرفته باشد یا بخواهد صورت 
بگیرد و اگر اتفاق بیفتد نیز تصور نمی شود آنها نیتی خلاف 
این داشته باشند که توافقی میان ایران و آژانس انجام بگیرد 
که مشکلات و اختلافاتی که وجود دارد را حل و فصل کند. در 
اینجا این نکته نیز مطرح می شود که توافقی که احتمالا ممکن 
است در این دور از گفت وگوها درباره مسائل باقی مانده پادمانی 
بین ایران و آژانس انجام بگیرد می تواند زمینه ساز و تسریع 
کننده آغاز دوباره گفت و گوها و مذاکرات باشد.  از این جهت از 
آنجا که این موضوع یک موضوع کلیدی در توقف مذاکرات بود 
می تواند تسریع کننده باشد. اما اگر هم به دلایل سیاسی شرایط 
از سرگیری مذاکرات احیای برجام مهیا نباشد فی نفسه همین 
توافق بین ایران و آژانس مورد استقبال کشورهای غربی هم قرار 
خواهد گرفت چون به هر حال موضوع نظارت ولو نظارت های 
پادمانی در برنامه هسته ای ایران برای غرب هر چند ایده آل 
نیست ولی هنوز مهم است و بنابراین از آن استقبال خواهند کرد. 
برای ایران نیز البته مهم است چون این توافق می تواند روابط 
ایران و آژانس را به مسیر مثبت خود بازگرداند . از سوی دیگر به 
نظر می رسد این تحریم ها و فضای منفی که در دو سه ماه گذشته 
سایه انداخته نه تنها به خاطر ناآرامی های ایران بلکه به خاطر اتهام 
صدور پهپادهای ایرانی به روسیه و همین طور به خاطر توقف 
مذاکرات احیای برجام همه می تواند یک فضای منفی را ایجاد 
کند. در ارتباط با سازمان های بین المللی نیز گمان نمی رود که 
سازمان های فنی از این مسائل تاثیری بگیرند چون نگرانی آنها 
فراتر از چنین موضوعات تاکتیکی و موقتی است که اتفاق بیفتد 
اما درباره برخی سازمان ها مثل سازمان ملل و کمیسیون های 
مربوطه می تواند تاثیرگذارتر باشد. آنچه مهم است اینکه باید 
مسیر گفت وگو و دیپلماسی را همچنان زنده نگه داریم این 
روابطی که ممکن است بین ایران و سازمان های بین المللی به 
شکل منفی ایجاد شود و متاثر از این رخدادها می تواند موقت 
باشد به شرط اینکه دیپلماسی به مسیر خود بازگردد.  البته این 
یک اتفاق دو یا چند جانبه است و همه کشورها باید از این توهم 
خارج شوند که فشار بر ایران چه به خاطر مسائل داخلی ایران چه 
به لحاظ روابط ایران و روسیه می تواند مسیر سیاست خارجی 
ایران را عوض کند. این یک توهم است و فشار نمی تواند چنین 
کاری انجام دهد و بالعکس نتایج معکوس ببار خواهد آورد. 
اگر چنین درکی در طرف مقابل نیز ایجاد شود در آن حالت 
گفت وگوها و مذاکره می تواند به مسیر خود بازگردد و این فضای 
منفی که از آن صحبت می کنیم و ایجاد شده بین ایران و بعضی 
سازمان های بین المللی و سایر کشورها می تواند از بین برود و 
کاملا موقت باشد. در ارتباط با برجام نیز این فضا در آمریکا و اروپا 
تاثیرات منفی مخربی خواهد داشت. ما اکنون می دانیم به خاطر 
فشارهایی که دولت بایدن تحمل می کند به خاطر همین سه 
موردی که گفته شد و فعالیت لابی های ضد جمهوری اسلامی 
در آمریکا و اروپا خیلی سخت خواهد بود که مذاکرات درکوتاه 
مدت از سر گرفته شود و هجمه بسیار بالایی به خصوص برای 
دولت بایدن خواهد داشت. البته نه بدین معنا که دولت بایدن 
نمی تواند مذاکرات را سر بگیرد. به نظرم بایدن باید انتخاب کند 
که می خواهد ایران را در وضعیت جاری خود که از نظر آنها یک 
نگرانی در برنامه هسته ای ایران وجود دارد نگه دارد یا اینکه به 
مذاکرات تن داده و به فشارهایی که از داخل آمریکا وارد می شود 

بی توجهی کند و در مسیر احیای برجام قدم بردارد. 

  دیاکو حسینی
تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل

رئیس جمهور: 

 صداقت در گفتار و رفتار مسئولان 
از عوامل مهم اعتمادسازی در جامعه است

تسلیت رهبر معظم انقلاب درپی 
 درگذشت 

آیت ا... سید صادق روحانی
حضرت آیت ا... خامنه ای در پیامی درگذشت 
آیت ا... آقای حاج سید صادق روحانی را تسلیت 
گفتند. متن پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب به 
این شرح است: بسم ا... الرّحمن الرّحیم ارتحال 
مرحوم مغفور آیةا... آقای حاج سید صادق 
روحانی رضوان ا... علیه را به خاندان مکرّم و بیت 
شریف روحانی و شاگردان و ارادتمندان آن 
فقیه بزرگوار تسلیت عرض می کنم و رحمت و 
مغفرت الهی را برای ایشان مسألت می نمایم. 
سیدعلی خامنه ای
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نمره مثبت به شل حجاب ها 
آمار  نماینده سابق مجلس گفت: چند 
بررسی کردم و متوجه شدم اغلب خانم ها 
شال و روسری دارند. به عنوان یک فرد مذهبی 
اگر در گذشته نگاهم به این افراد به اصطلاح 
»شل حجاب« بود، زمانی که امروز شال و 
روسری که فقط صرفا روی سرش گذاشته و 
حجاب کامل ندارد را می بینم، یک نمره مثبت 
به او می دهم. چرا که وقتی در شرایط فعلی این 
شال را برنداشته یعنی به حجاب اعتقاد دارد. 
محسن کوهکن با بیان اینکه زنان کشور ما 
نجابت دارند، تصریح کرد: با وجود همه تبلیغات 
دشمن، وقتی اکثریت جامعه را نگاه می کنیم، 
می بینیم حجاب دارند. اگر قبلا در خیابان راه 
می رفتم و می دیدم برخی زنان یک شالی روی 
سرشان انداخته و حجاب کامل و صحیحی 
ندارد، فکر می کردم اعتقادی ندارد، امروز اگر 
همان زن را ببینم باید بگویم استغفرا...، چراکه 
به حجاب معتقد است، اما تشخیصش این است 

که در این حد داشته باشد. 
 

 درگیری بین زندانیان بند 
مواد مخدر زندان مرکزی کرج

رئیس کل دادگستری استان البرز گفت: 
بعداز ظهر دیروز بین زندانیان بند مواد مخدر 
زندان درگیری محدودی رخ داد که در جریان 
این درگیری تعدادی از زندانیان چند پتو را 
در بخش هواخوری زندان آتش زدند. حسین 
فاضلی با اشاره به درگیری محدود در بند مواد 
مخدر زندان مرکزی کرج اظهار کرد: بعداز 
ظهر شنبه بین زندانیان بند مواد مخدر زندان 
درگیری محدودی رخ داد که در جریان این 
درگیری تعدادی از زندانیان چند پتو را در 
بخش هواخوری زندان آتش زدند. وی افزود: 
با ورود فوری نیروهای یگان حفاظت زندان 
درگیری بین زندانیان خاتمه پیدا کرد و در 
حال حاضر امنیت و آرامش در زندان برقرار 
است. رئیس کل دادگستری استان البرز در 
رابطه با ادعای رسانه های ضد انقلاب، گفت: 
ادعاهای مطرح شده از اساس کذب است و 
تمام زندانیان حاضر در زندان مرکزی کرج در 

سلامت کامل به سر می برند. 
 

آزادی هزار و ۲۵۴ نفر از 
زندانیان جرایم مالی غیرعمد

رئیس کل دادگستری استان تهران از 
آزادی هزار و 2۵۴ نفر از زندانیان جرایم مالی 
غیرعمد با پیگیری های قضائی و کمک خیرین 
خبر داد و گفت: با توجه به اینکه »کاهش 
جمعیت کیفری« و »زندان زدایی« از جمله 
سیاست های اصلی دستگاه قضائی در دوره 
»تحول و تعالی« محسوب می شود، بر همین 
اساس مساعدت به زندانیان جرایم مالی 
غیرعمد در دستور کار دادگستری کل استان 
تهران قرار گرفت. علی القاصی خاطرنشان 
کرد: با پیگیری های صورت گرفته و مساعدت 
خیرین از ابتدای سال تاکنون زمینه بازگشت 
به آغوش خانواده و آزادسازی هزار و 2۵۴ نفر 
از زندانیان جرایم مالی غیرعمد فراهم شد. وی 
با اشاره به اهمیت مقوله پیشگیری از وقوع 
جرم و نقش ایجاد اشتغال در جلوگیری از 
تکرار جرم عنوان کرد: در همین راستا، زمینه 
اشتغال ۱8۵ نفر از مددجویان پس از آزادی از 
زندان فراهم شد. رئیس کل دادگستری استان 
تهران در پایان عنوان کرد: همچنین ۷۵۰ نفر 
از مددجویان که از زندان آزاد شده اند، برای 
دریافت تسهیلات اشتغال زایی در راستای 
تبصره ۱۶ قانون بودجه به بانک های مربوطه 
معرفی شده اند که اقدامات لازم در این زمینه 

در دست انجام است. 
 

انتخابات اسفند سال آینده 
مهم ترین مساله کشور

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور با 
بیان اهمیت انتخابات پارلمانی سال آینده، 
تاکید کرد که برای ارتقای سطح مشارکت 
در انتخابات، لازم است با تمام ظرفیت های 
رسانه ای وارد شویم. محسن دارابی افزود: 
رسالتی  انتخابات  در  مشارکت  ارتقای 
جدی است که بایستی با تمام ظرفیت در 
جهت تحقق این امر خطیر در کشور تلاش 
نماییم. مشاور وزیر کشور در بخش دیگری 
از صحبت های خود به استفاده از نظام چند 
رسانه ای در همراه سازی بیشتر عموم جامعه 
با مساله انتخابات در کشور تاکید کرد و گفت: 
تهیه کلیپ ها و فیلم های کوتاه و پرمحتوا در 
حوزه انتخابات به صورت جدی دنبال می شود. 

 سفره مردم 
خط قرمز نظام باشد

اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
مجلس گفت: ما از روز اول سیاست 
تخصیص ارز ۴2۰۰ تومانی را اشتباه 
می دانستیم نه اینکه ارز به کالاهای 
اساسی اختصاص پیدا نکند بلکه 
روش تخصیص اشتباه بود؛ باید در 
شرایط تورمی کالای ارزان به مردم 
داده شود. سفره مردم خط قرمز 
نظام باشد.  محمدرضا پورابراهیمی 
گذشته  سال  اینکه  یادآوری  با 
۱8میلیارد دلار ارز ترجیحی داده 
شد، افزود: پیش بینی ما این است 
که امسال در مقایسه با سال گذشته 
حداقل بین ۴ تا ۵ میلیارد دلار 
صرفه جویی ارزی در تخصیص ارز 
برای کالاهای اساسی رخ دهد؛ اینها 
یعنی اینکه مجلس توانسته کاری 
برای صرفه جویی ارزی انجام دهد. 
البته سیستم بازتوزیع اشکال داشته 
را  دیگر  قیمت های  نتوانستیم  و 
کنترل کنیم. وی شفافیت اطلاعات 
اقتصادی را از جمله ثمرات اجرای 
قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 

مودیان برشمرد.

ویـــــــژه
سفیر ایران در سازمان ملل: 

ایران به همکاری برای مقابله با تروریسم 
ادامه می دهد 

آرمان ملی: سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل اعلام 
کرد: جمهوری اسلامی ایران به همکاری و هماهنگی خود با همه 
کشورها به خصوص پاکستان در پیشگیری و مقابله با تروریسم 
ادامه می دهد. امیرسعید ایروانی سفیر در مراسم هشتمین 
سالگرد یادبود قربانیان حمله به مدرسه دولتی پیشاور پاکستان 
در سخنانی گفت: دو کشور همسایه، ایران و پاکستان همواره رنج 
و شادی، چالش و فرصت مشترک داشته اند و هر دو نیز از تروریسم 
رنج می برند. سفیر ایران با بیان اینکه ایران قربانی تروریسم است 
و ۱۷ هزار شهید در این زمینه داشته است، تصریح کرد: موضع 
اصولی ما محکومیت تروریسم به هر شکل و روشی است. ایروانی با 
بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران از نخستین کشورهایی بود که 
حادثه تروریستی حمله به مدرسه پیشاور را محکوم کرد، گفت: 
همچنان همدردی خود را با قربانیان این حمله تروریستی، مردم 
و دولت پاکستان که هنوز از عواقب این حمله تروریستی رنج 
می برند، ابراز می داریم. سفیر ایران در سازمان ملل اظهار داشت: 
در ایران اخیراً حادثه تروریستی در حرم شاهچراغ در شیراز اتفاق 
افتاد که ۱۴ نفر شهید شدند و داعش مسئولیت آن را برعهده 
گرفت. دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل 
افزود: ایران به همکاری و هماهنگی خود با همه کشورها از جمله 
کشورهای جنوب و غرب آسیا و به خصوص پاکستان در پیشگیری 

و مقابله با تروریسم ادامه خواهد داد. 

آرمان ملی: رئیس مجلس 
در نشست سراسری دبیران و 
اعضای شورای مرکزی مجمع 
جوانان انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه همه این مشکلاتی که الان 
داریم به این بر می گردد که نظام 
جمهوری اسلامی یک نظام قوی 
و مقتدر است، اظهار داشت: در 
که  حرکت هایی  این  حقیقت 
امروز به صورت یکپارچه از رژیم 
اروپا  و  آمریکا  صهیونیستی، 
و در یک کلام از جبهه غرب 
می بینیم، به دلیل این است که 
مهم ترین مزاحم بر سر راه خود 
و مهم ترین قدرتی که در مقابل 
آن ها ایستاده و به صورت مؤثر 
گام برداشته را انقلاب اسلامی 
و جمهوری اسلامی می دانند. 
محمدباقر قالیباف گفت: در پی 
همه تحولات این ۴دهه اما امروز 
نگاه که می کنیم، می بینیم که 
انقلاب اسلامی و جبهه مقاومت از 
شبه قاره هند تا حاشیه مدیترانه 
ایستاده و اجازه قدرت نمایی به 
آمریکا در منطقه را نمی دهد. وی 
با بیان اینکه ترامپ خود اذعان 
کرد که ما در فشار حداکثری 
به ایران شکست خوردیم، ادامه 
داد: امروز ما در شرایطی که 
اقتصادی  فشار  بیش ترین  در 
هستیم توانستیم ۶۰ میلیارد دلار 
صادرات در بخش های مختلف 
انجام دهیم و این موضوع در 
فشارهای موجود نشان دهنده 

قدرت و حرکت ما است اما در 
مقابل باید بگوییم که ما در حوزه 
مسائل داخلی مان به خصوص در 
دهه های اخیر در بخش اقتصادی، 
بحث فرهنگ، بحث اجتماعی، 
در روش حکمرانی مان، به دلیل 
تضعیف دو اصلی که بالاتر اشاره 
کردم یعنی اعتماد به سنت های 
الهی و مردم باوری، ضعف هایی 
پیدا کردیم. رئیس قوه مقننه در 
تشریح معنای مردم باوری عنوان 
کرد: مردم باوری یعنی اینکه ما 
قدرت خود را در مردم می بینیم 
یعنی وقتی رهبر معظم انقلاب 
می فرمایند ایران قوی، ایران 
قوی به دولت قوی نیست، ایران 
وقتی قوی است که تک تک مردم 
ایران قوی باشند. مردم باید قوی 
باشند نه دولت به معنای عام. اگر 
مردم قوی بودند دولت قوی است. 
اگر مردم حضور داشته باشند 
نتیجه آن این می شود که ما در 

مقابل آمریکا و رژیم صهیونیستی 
می توانیم بایستیم. قالیباف در 
تشریح دو شیوه حکمرانی در 
کشور بیان کرد:  باید روشن بگویم 
امروز سه قوه ما چه بخواهیم چه 
نخواهیم تحت تأثیر یک قوه دیگر 
است که این قوه چهارم نظام 
بوروکراسی است که بر هر سه 
قوه دیگر ما مسلط است و مهار و 
مدیریت آن دست انقلاب اسلامی 
و نظام انقلاب اسلامی نیست، 
بلکه اسب چموشی است که هر 
کجا خواست می رود و حکمرانی 
می کند. وی با اشاره به صحبت 
یکی از حاضران مبنی بر اینکه 
رشد اقتصادی مان در سال های 
اخیر منفی یا صفر بوده، با بیان 
اینکه من به عنوان خدمتگزار 
شما می گویم می شود اینها را 
حل کرد و هر کسی که گفت 
نمی شود حل کرد، این سخن را 
از وی نپذیرید، ادامه داد: هر چند 

ممکن است بحث هایی از مسائل 
به سیاست خارجی ارتباط داشته 
باشد، اما حتماً در حوزه خنثی 
سازی، بخشی از آن به اقتصاد ما 
برمی گردد؛ اقتصاد باید مردمی 
شود، اقتصاد مردمی، اقتصاد 
خصوصی نیست، اقتصاد مردمی، 
اقتصاد تعاونی نیست و به طریق 
اولی اقتصاد دولتی هم نیست. 
رئیس مجلس با اشاره به تحقق 
2۵ تا 3۰ درصدی برنامه های 
توسعه سوم، چهارم، پنجم و 
ششم گفت: این میزان تحقق 
یعنی اگر )برنامه را( رها می کردیم 
نیز خود به خود 2۵درصد اهداف 
محقق می شد حتی من می گویم 
اگر در آن دخالت نیز نمی کردیم 
شاید 3۵درصد محقق می شد 
2۵ تا  و چون دخالت کردیم 
3۰درصد شد. وی با بیان اینکه 
در اقتصادی که معلوم نباشد، 
پیشران آن کجاست، به جایی 
ما  کرد:  تصریح  نمی رسیم، 
می توانیم ۱۰مساله را حل کنیم، 
اما آن ۱۰مساله باید مسائلی 
باشند که وقتی حل شد، هر کدام 
۱۰۰ مساله دیگر را حل کنند. 
ما قادریم این کار را انجام دهیم. 
این کشور سرمایه های مادی و 
مناسبی  انسانی  سرمایه های 
موضوع  دو  این  تحقق  برای 
دارد و در یک برنامه پنج ساله 
 بدون شک می توانیم به ثبات

 اقتصادی برسیم. 

محمد باقر قالیباف: 

در یک برنامه پنج ساله بدون شک می توانیم به ثبات اقتصادی برسیم

آیین نامه برگزاری 
تجمعات قانونی به 
زودی نهایی می شود

آیین نامه  گفت:  سیاسی  فعال 
برگزاری تجمعات قانونی به زودی 
نهایی شده و به اجرا در می آید. حسین 
کنعانی مقدم درباره نشست اخیر دفتر 
سیاسی وزارت کشور با نمایندگان 
بررسی  برای  ایران  احزاب  خانه 
پیش نویس آیین نامه تجمعات قانونی، 
اظهار کرد: در این جلسه پیش نویس 
آیین نامه ای که تهیه شده بود، توسط 
نمایندگان سه جریان اصلاح طلب، 
اصولگرا و مستقل خانه احزاب بررسی 
شد. من معتقدم اقدام بسیار خوبی 
از سوی وزارت کشور انجام شد و 
امیدوارم زودتر این آیین نامه اجرایی 
شود. وی با بیان اینکه در قانون اساسی 
و قانون احزاب، بحث تجمعات قانونی 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: اکنون 
وزارت کشور در حال نهایی کردن 
آیین نامه برای اجرای این قانون است. 
البته این آیین نامه با مشورت و بررسی 
نهادهای نظامی، انتظامی، شورای 
امنتی کشور و شورای عالی امنیت 
ملی تهیه شده است. وزارت کشور 
تاکید دارد این آیین نامه سریع تر 
نهایی شود تا بستر برای برگزاری 

تجمعات قانونی فراهم شود. 

 ظرفیت غنی سازی 
به بیش از دو برابر 
کل تاریخ رسید

رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار 
داشت: قانون اقدام راهبردی قانون 
خوبی برای توسعه صنعت هسته ای 
بود و بخوبی اجرا شده است.  محمد 
اسلامی افزود: اجرای این قانون غنی 
سازی را به سطحی رساند که در حال 
حاضر ظرفیت غنی سازی کشور به 
بیش از دو برابر کل تاریخ این صنعت 
رسیده است. بنا بر گزارش خانه 
ملت، معاون رئیس جمهور گفت: 
سند جامعی برای پیشرفت صنعت و 
ایجاد ظرفیت بومی در سطح صنایع 
کشور تدوین شده است که بر اساس 
آن برنامه های سازمان پیش می رود. 
وی با بیان اینکه انرژی هسته ای و 
تولید برق اتمی صرفه جویی اقتصادی 
زیادی برای کشور داشته و در کاهش 
تجدید  و  فسیلی  سوخت  مصرف 
ناپذیر و مشکلات محیط زیستی 
موثر است، گفت: در صورت توجه 
به این موضوع می توان منابع خوبی 
برای توسعه دانش هسته ای و کمک 
به بخش های دیگر نظیر پزشکی و 

کشاورزی تأمین کرد. 


